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ČESKO: Podle advokátky Moniky Čírtkové je situace přesně opačná, než jak ji Piráti
popisují. Totiž že za propad jejich preferencí nemůže to, že se o Pirátech šíří lži, ale že se o
nich šíří pravda. A to, co vychází najevo, je podle ní „horor“. „Jde o myšlenky vyslovené
často jejich zvolenými zástupci, poslanci a europoslanci. Žádné okrajové tendence, ale
pirátský program, autentické pirátské vidění světa,“ říká a dodává, že jedinou významnou
protiváhou je hnutí ANO.

Advokátka uvádí, že veřejné fórum Pirátů sledovala již dříve. „Věděla jsem, že se veřejně hlásí k
udávání českých politiků v Bruselu, že inklinují ke spolupráci se satanisty a že prosazují různé
nesmyslné progresivní návrhy,“ říká, ale dodává, že to nebylo všechno, že na tomto fóru narazila
také na svobodomyslné a laskavé lidi a že i když s Ivanem Bartošem nesouhlasila, odpor u ní
nevzbuzoval. „Proto jsem se pořád utěšovala, že to nebude tak hrozné. Mýlila jsem se. Je to ještě
horší,“ přiznává advokátka s ohledem na poslední informace o Pirátech.

S tím, jak kampaň pokračuje, se dle Čírtkové odkrývá „pirátská duše“. A to je podle ní „doslova
horor“. Jako příklady dává pirátské návrhy, aby se výpadky příjmů státního rozpočtu kompenzovaly
například zvýšením daní u nemovitostí nebo aby z občanského průkazu zmizelo pohlaví či snahy o
omezování automobilové dopravy. Narážela také na slova poslance Ondřeje Profanta, který v diskusi
o stejnopohlavním manželství řekl, že Poslanecká sněmovna je „plná konzervativních bílých páprdů a
velká část inklinuje k fašismu“.

Monika Čírtková má za to, že toto už nelze svádět na hoaxy, kterýmžto argumentem se Piráti ohánějí
při obraně své kampaně. „Jde o myšlenky vyslovené často jejich zvolenými zástupci, poslanci a
europoslanci. Žádné okrajové tendence, ale pirátský program, autentické pirátské vidění světa,“ říká
advokátka a dodává, že skutečnost je přesně opačná, než Piráti tvrdí, tedy že za pokles preferencí
Pirátů nemůže údajná dezinformační kampaň, ale naopak –  lidé zjišťují o Pirátech pravdu. A to vede
k poklesu preferencí.

V souvislosti s tím Čírtková chápe, proč v průzkumech hnutí ANO dostává čím dál větší preference.
„Sama jsem byla v minulosti k předsedovi vlády velmi kritická. Sdílela jsem mnohé výhrady, které
vůči němu vyslovuje opozice. Nerozporuji, že současná vláda učinila mnohé chybné kroky,“ říká
advokátka, ale pro úplnost dodává, že při tak atypických výzvách je to od vlády očekávatelné.

„Ale hnutí ANO je jedinou významnou protiváhou hrozbě, že se vlády ujmou Piráti nebo nějaká
koalice, jíž budou součástí. Voličům proto nelze tuto úvahu a z ní plynoucí racionální volbu vyčítat,“
říká Monika Čírtková a přidává: „To, co se v minulosti jevilo jako hrozba, začíná se jevit jako
záchrana. Říká se tomu paradox.“
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